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نشست سی ونهمین جشنواره  دومین     
بین المللی فیلم کوتاه تهران صبح یکشنبه ۲۴ 
مهرماه در مجموعه باغ زیبای تهران برپا شد 
تا مهدی آذرپندار دبیر این رویداد به تشریح 
جزئیات آن بپردازد. این نشست در حالی 
برگزار شده است که در روزهای گذشته برخی 
فیلمسازان منتخب و نیز انجمن فیلم کوتاه 
ایران »ایسفا« نسبت به برپایی جشنواره فیلم 
کوتاه در شرایط فعلی جامعه انتقاد داشتند و 
درخواست هایی را برای تغییر تاریخ آن مطرح 
کرده بودند که البته آذرپندار با این درخواست 
موافقت نکرد. در ابتدای این نشست مهدی 
آذرپندار که تاکید داشت اظهاراتش با توجه به 
فضای امروز جامعه که ممکن است با سوبرداشت 
و سوءتفاهم همراه شود، وفادارانه منتشر شود، 
بیان کرد: روزی که نشست خبری اول را برگزار 
کردیم، قصدمان این بود که برنامه های ما 
سنجیده شود و وعده ما جشنواره ای متنوع با 
گستردگی ژانرها بود. تلاش کردیم که با حضور 
سلایق مختلف به رای هیات انتخاب احترام 
بگذاریم و با یکی کردن هیات های انتخاب و 
داوری  در بخش های تجربی و پویانمایی و 
مستند، فیلم ها را به نمایش درآوریم. در این 
دوره در بخش داستانی ۱۰ فیلم کمدی و ۹ فیلم 

فانتزی باکیفیت داریم. در ژانر رازآلود، وحشت و 
پلیسی هم چند فیلم داریم و اینها براساس تنوع 
انتخاب شدند. او با اشاره به کم بودن اعتراض ها 
نسبت به انتخاب فیلم ها در مقایسه با دوره های 
قبل افزود: همه ما انتظار یک جشنواره با حواشی 
کم را پیش بینی می کردیم ولی با این مسائل و 
اتفاق های اخیر برخورد کردیم و دوستان به این 
نتیجه رسیدند که شاید برگزاری جشنواره کار 
درستی نباشد. برخی تصور کردند که برگزاری 
این رویداد برای عادی سازی است که البته در 
ابتدای التهاب ها انصرافی به ما نرسید؛ ولی از 
هفته گذشته براساس این تلقی ای که در اذهان 
ایجاد شد که برگزاری جشنواره برای عادی سازی 
است، با شرایط دیگری روبه رو شدیم. من سوالم 
این است که چه اتفاقی افتاده که جشنواره فیلم 
کوتاه یک تمهید برای عادی جلوه دادن است؟ 
من هم می دانم که شرایط برای نشان دادن فیلم 
عادی نیست و منِ مهدی آذرپندار که جمهوری 
اسلامی را حرم می دانم، ناراحتم. از همفکران 
من هم کسانی کشته شدند و از زاویه نگاه به 
جمهوری اسلامی هم دوست نداشتیم این رویداد 
در این شرایط برگزار شود. اما اگر جشنواره را 
الان برگزار نکنیم، در چه تاریخی باید برگزار 
کنیم؟ تعطیل شدن جشنواره ننگ بزرگی است 

که من زیر بار آن نمی روم که پس از ۳۸ دوره 
تریبون فیلم کوتاه را برای برای فیلمسازان از 
دست بدهیم. ساخت فیلم تعارضی با شرایط 
فعلی ندارد. وی ادامه داد: وقتی حرف از تعویق 
فیلم می شود باید پرسید تعویق تا چه وقت؟ چون 
هرگونه تعویقی دست کم به یکماه دیگر می رسد، 
در حالی که از شهرستان ها مهمان هایی داریم که 
برایشان هتل رزرو شده است. تعویق برای عده ای، 
ایده است و برای ما کوهی از کار است. ضمن آنکه 
تا یک ماه آینده جشنواره حقیقت و جام جهانی 
و ددلاین جشنواره فجر را پیش رو داریم اما 
می بینیم که این فرصت ها به ویژه راهیابی فیلم 
کوتاه به جشنواره فجر به راحتی نادیده گرفته 
می شود. همه اینها تعویق جشنواره را پیچیده 
می کند. بنای ما با فیلمسازها بر گفت وگو بوده و 
این صحبت ها مونولوگ گونه برای برپایی صرف 
نبوده اما اگر کسی در این شرایط راهکاری دارد، 

بدهد. 
  انصراف، اساسا غیرقانونی است

 دبیر جشنواره فیلم کوتاه تهران درباره 
انصراف ها نیز گفت: انصراف، اساسا غیرقانونی 
است ولی من از کسانی که معترض هستند 
خواستم که انصراف خود را مکتوب اعلام کنند. 
فعلا دو فیلم در بخش داستانی و تجربی به صورت 
مکتوب اعلام انصراف دادند. دو سه نفر هم از 
داوری انصراف دادند اما هنوز اکثریت با کسانی 
است که میخواهند در جشنواره باشند. وی درباره 
تبعات احتمالی برای انصرافی ها ادامه داد: فشار 
روی این بچه ها بسیار زیاد است و تا جایی که 
می دانم و در اختیار من است این انصراف ها 
تبعاتی برای فیلمسازان ندارد. برخی از آنها 
مستقل تصمیم گرفته اند .   ای کاش انصراف ها در 
آن روز شنبه ای که شهرهای کشور شلوغ بودند 
رخ می داد .  بعضی کسانی که انصراف دادند ذوق 
زیادی بابت حضور داشتند و به سختی با فیلم 
خود وداع کردند. خواهش من این است که اگر 
حرف و گله ای هست به من گفته شود و به این 
فیلمسازانی که در جشنواره حاضر هستند نقد 
نشود. من برای همه دوستان احترام قائلم. ما هیچ 
تقابلی با این بچه ها نداریم و برگزاری جشنواره 
به معنای لجبازی یا دستور از بالا به من نیست. 
سوال من مشخص است، در صورت تعویق، 
جشنواره چه زمانی برگزار شود و من پاسخ بخش 

بین الملل را چه بدهم؟ 

تعویق اجرای نمایشنامه 
»سعید پورصمیمی«

 محمدرضا فرجی: 

 تا پایان مهرماه 129 
سالن به بهره داری می رسد

 محمدرضا فرجی عنوان کرد: در طول 
یک سال گذشته حدود ۱۸ سینما به ناوگان 
سینمایی کشور افزوده و باعث شده است 
حدود ۴۰ درصد در این حوزه افزایش داشته 
باشیم. مدیرکل توسعه فناوری، سینمایی، 
سمعی و بصری با ارائه گزارشی از اقدامات 
انجام شده دراین حوزه گفت: در طول 
سال های اخیر سعی شده که سالن های 
نمایشی فیلم را مخصوصا در شهرهای 
محروم، کم برخوردار و شهرهایی که سالن 
سینما نداشتند و از این رسانه فرهنگی 
محروم بودند، افزایش دهیم. وی سالن سازی 
را از اهداف مهم حوزه کاری خود عنوان و 
تصریح کرد: در طول یک سال گذشته حدود 
۱۸ سینما و ۱۰۶ سالن سینما به ناوگان 
سینمایی کشور افزوده شده که حدود ۴۰ 
درصد در این حوزه افزایش داشتیم و این 
سالن ها بیشتر در مناطقی ساخته شده 
که نیاز فرهنگی آن مناطق بوده است. این 
مدیر سینمایی با توضیح اینکه سیاست کلی 
سازمان سینمایی افزایش کمی و کیفی 
سالن های سینمایی در مناطق مختلف 
کشور است، ادامه داد: ما سعی کردیم در 
طول سال با هماهنگی »سینماشهر«، 
سینماهای  بصری  و  سمعی  تجهیزات 
کشور را فراهم کنیم و کیفیت آن را بالا 
ببریم که در این خصوص تجهیزات ۱۵ 
سینما به روزرسانی شده است. از سوی 
دیگر با توجه به شفاف سازی و قانون گرایی 
که در دستور کار سازمان سینمایی قرار 
گرفته است، متقاضیان زیادی برای ساخت 
داده اند.  درخواست  سینما  سالن های 
وی یادآورشد: ما سرمایه گذاران بخش 
خصوصی را تشویق می کنیم در مناطق 
نیازمند به سالن، طرح های خودشان را اجرا 
کنند. در این خصوص ما مجوز بیش از ۲۳ 
پردیس سینمایی را صادر کردیم که این 
پردیس ها در مراحل مختلف آماده سازی 
قرار دارند. علاوه بر این تا پایان مهر حدود 
۲۳ سالن سینمایی به ۱۰۶ سالنی که از 
قبل آماده کرده بودیم، اضافه خواهند شد 
که مجموع سالن های ساخته شده در یک  
سال گذشته به ۱۲۹ سالن خواهد رسید. 
فرجی در پایان درباره تجهیز و به روزرسانی 
سالن های سینما گفت: در طول یکسال 
گذشته اولین پردیس سینمایی در شهر 

پرند افتتاح شد. 

  اجرای نمایش »خوشدلان« 
نوشته سعید پورصمیمی که قرار 
بود مهرماه با بازی این بازیگر و 
نویسنده روی صحنه برود، به تعویق 
افتاد. پریزاد سیف که کارگردانی 
این نمایش را بر عهده دارد، درباره 
وضعیت اجرای آن به ایسنا گفت: قرار 
بود نیمه اول مهرماه این نمایش را در 
پردیس موسیقی و تئاتر باغ کتاب 
روی صحنه ببریم، ولی فعلا به دلیل 
وضعیت اجتماعی کشورمان، شرایط 
برای اجرای تئاتر مساعد نیست و ما 
هم اجرای نمایش مان را به زمستان 
موکول کردیم. او ادامه داد: نمایش ما 
یک کار کمدی است که اجرای آن در 
شرایط فعلی اصلا مناسب نیست. به 
همین دلیل با وجود اینکه به مدت 
سه ماه برای تامین و آماده سازی آن 
زحمت کشیدیم، فعلا اجرای مان 
را به تاخیر انداخته ایم و قصد داریم 
صحنه  روی  را  نمایش  زمستان 
ببریم. نمایش »خوشدلان« نوشته 
سعید پورصمیمی، به کارگردانی 
پریزاد سیف با بازی این بازیگر و 
جمع دیگری از بازیگران متشکل 
از سمسعود کرامتی، بهرام ابراهیمی، 
رضا مولایی، الهام پاوه نژاد، بهروز 
پوربرجی، شاهین علایی نژاد، علی 
پویا قاسمی، رها خدایاری، فرزانه 
رضا  عباسیان،  شهاب  زینتی، 
فیض بخش، حامد مهدی نژاد، مریم 
محبی، سعید محبی، محمدکیان 
اسماعیلی آماده اجرا شده بود. 
سعید خانی، تهیه کننده سینما و 
مدیرعامل دفتر پخش »خانه فیلم«، 
تهیه کنندگی نمایش »خوشدلان« را 
برعهده دارد و نورالدین حیدری ماهر 

مجری طرح این نمایش است.

 آیا قسمت های »سلمان« تغییر می کند؟
  افزایش 2۰ قسمت با نظر کارگردان

 سریال »سلمان فارسی« در حالی این روزها ۳۳ درصد 
از مرحله تصویربرداری را به پایان رسانده که بناست با نظر 
کارگردان تعداد قسمت های سریال از ۴۰ به ۶۰ افزایش پیدا 
کند. پیمان جبلی، رئیس سازمان صداوسیما طی روزهای 
اخیر با سفر به شاهرود، در جریان ساخت سریال تاریخی 
سلمان فارسی قرار گرفت. وی بعداز حضور در لوکیشن 
کلیسای دمشق، شاهد برداشت چند پلان از سریال بود. بنا 
بر این گزارش، داود میرباقری نیز در این دیدار با اعلام اینکه 
تولید حدود ۳۳ درصد سریال که شامل فصل میانی آن یعنی 
فصل بیزانس است، گفت: در این فصل بازیگران مختلفی از 
یونان، ارمنستان، مراکش و تونس در کنار بازیگران ایرانی 
جلوی دوربین رفته اند که در زمان پخش سریال می توانند 
نقش چشمگیری در دیده شدن جهانی آن داشته باشند. وی 
ابراز امیدواری کرد با حمایت های رسانه ملی، ساخت بخش های 
پایانی فصل بیزانس به زودی پایان یافته و تصویربرداری فصل 

ایران و سپس حجاز انجام شود. 
  »شجاع نوری«، در نقش »سلمان«

 خبر تولید ۳۳ درصدی سریال میرباقری درحالی اعلام 
شده که طبق برآوردهای موجود، تا به حال نزدیک به نیمی از 
تصویربرداری سریال مصوب شده که در ابتدا ۴۰ قسمت بود، 
انجام شده و البته در خبرهای بعدی این عدد به ۵۰ افزایش 
پیدا کرد و حالا بناست با نظر میرباقری تعداد قسمت های 
سریال به ۶۰ قسمت افزایش پیدا کند که اگر با این افزایش 
قسمت موافقت شده باشد، ۳۳ درصد اعلام شده، صحیح است. 
بنا بر این گزارش، در این سریال تلویزیونی علیرضا شجاع نوری، 
ایفاگر نقش میانسالی سلمان فارسی است و تا به حال حضور 
فرهاد اصلانی، محمدرضا هدایتی، مرحوم چنگیز جلیلوند، 
علی دهکردی، رامونا شاه، احترام برومند، مهدی فقیه و علیرضا 
مهران در این طرح اعلام شده است. این درحالی است که این 
سریال فاخر از بازیگران دیگری نیز بهره می برد که از جمله 
آنها می توان به حسین یاری، جعفر دهقان، داریوش فرهنگ، 
سیدجواد طاهری، سیدمهرداد ضیایی، محمد فیلی، محمود 
پاک نیت، محمد صادقی، مجید مظفری، حسن پورشیرازی، 
فریبا کوثری، محمدرضا شریفی نیا، بهرام شاه محمدلو، 
صدرالدین حجازی، محمود اردلان، شکرخدا گودرزی، عنایت 
شفیعی، رضا کیانیان، حسن میرباقری، سیامک اطلسی، اردلان 
شجاع کاوه، رضا توکلی، مهران غفوریان، انوش معظمی، رحیم 
نوروزی، مهدی فخیم زاده، شهرام حقیقت دوست، میرطاهر 
مظلومی، علی اوسیوند، مصطفی طاری، توماج دانش بهزادی، 
صفر محمدی، امین شیردره، حمیدرضا عطایی، محمدرضا 
حقگو، سپند امیرسلیمانی، شهرام عبدلی، عبدالرضا اکبری، 
هشام رستم، امیر رضایی، بیوک میرزایی، کاوه فتوحی، ارژنگ 
امیرفضلی، چنگیز وثوقی، سامان احمدی شهمیرزادی، ویشکا 
آسایش، داریوش کاردان، محمدجواد جعفرپور، رحمان باقریان   

و... اشاره کرد. 

بیـــن المـــلل
 

 
گــــزارش

 اعتراضات ادامه دار در فرانسه
 جلیقه زردها برمی گردند؟

 نشریه پولیتیکو در گزارشی با اشاره به ادامه اعتراض  
کارگران بخش نفتی فرانسه نوشت: مهم ترین نگرانی دولت 
فرانسه گسترش این اعتراض ها به بخش های دیگر اقتصاد است. 
به گزارش مهر، وب سایت »پولیتیکو« در گزارشی با اشاره به 
ادامه اعتصاب ها و وتظاهرات های خیابانی در فرانسه نوشت: 
پس از دو هفته اعتصاب های فلج کننده در پالایشگاه های 
نفت در فرانسه، با برنامه ها و اقدامات تازه، جنبش اعتراضی 
کارکنان پالایشگاه های نفت خطر گسترش این اعتراض ها به 
دیگر بخش های اقتصاد را افزایش داده است. »نوپس«، ائتلاف 
چپ گرا و قدرت مند فرانسه، روز یکشنبه و قبل از اعتصاب 
بخش عمومی در روز سه شنبه، خواستار راهپیمایی و اعتراض 
علیه تورم و تغییرات آب وهوایی شده است؛ اعتصاب های روز 
سه شنبه هم احتمالا موجب اختلال در شبکه حمل ونقل 
سراسری فرانسه شوند. به نوشته پولیتیکو، اعتصاب کارگران 
نفت که از هفته گذشته آغاز شده، منجر به اختلال در تاسیسات 
نفتی و ایجاد صف های طولانی در پمپ بنزین ها، به ویژه در 
پاریس و شمال فرانسه شده است و به رغم تلاش مقامات دولت 
فرانسه برای توافق با برخی اتحادیه های پیشرو، اوضاع هنوز به 
حالت عادی بازنگشته و این جنبش با فراخوان های متعدد به 
اعتصاب در سایر بخش ها خطر گسترش بیشتر آن و فلج کردن 
اقتصاد را بیش از پیش افزایش داده است. همچنین پیش بینی 
می شود در پاسخ به فراخوان اتحادیه های کارگری فرانسه، 
کارگران بخش های عمومی مانند معلمان، کارگران صنعت 
هسته ای و کارگران راه آهن روز سه شنبه به خیابان های فرانسه 
بیایند. پولیتیکو با بیان اینکه »با وجود تورم بالا در نتیجه 
جنگ در اوکراین، نارضایتی در میان مردم فرانسه افزایش 
یافته و این نگرانی وجود دارد که وضعیت کنونی منجر به 
تکرار اعتراض موسوم به »جلیقه زردها« شود، افزود: اعتصاب 
کارگران پالایشگاه های نفت موجب کمبود بنزین در یک سوم 
پمپ بنزین ها در سراسر فرانسه شده و نگرانی ها را نسبت به 
برگشت دوباره اعتراض جلیقه زردها افزایش داده است. جنبش 
اعتراضی جلیقه زردها سال ۲۰۱۸ با برگزاری تجمع های 
اعتراضی علیه افزایش مالیت های دولت بر بنزین و گازوئیل 
آغاز و کم کم به اعتراضی عمومی و گسترده تر علیه نظام 
سیاسی فرانسه تبدیل شد و به مدت یکسال و تا سال ۲۰۱۹ 
ادامه داشت. پیش از این »اولیویه وران«، سخنگوی دولت 
فرانسه تهدید کرده بود که دولت برای پایان دادن به اعتصاباتی 
که چندین پالایشگاه و انبار نفت فرانسه را فلج کرده، احتمالا 
به اعمال زور متوسل خواهد شد. به گفته آنها، اگر اعتصابات 
»فورا« متوقف نشود، »ما وارد عمل می شویم. بدین معنا که 
برای برداشتن آن مداخله خواهیم کرد.« اعتصاب های کارگری 
از روز ۲۷ سپتامبر )۵ مهر( آغاز شده است. گفته می شود در 
پی این اعتصابات، زنجیره تامین سوخت با مشکل مواجه شده 
و نیمی از جایگاه های سوخت در پاریس بدون بنزین و گازوئیل 
مانده اند. کمبود سوخت برخی را بر آن داشته تا برای بنزین 
زدن به نروژ بروند. فرانسه به تازگی اعلام کرده در پی کمبود 

سوخت ممکن است از نروژ نفت وارد کند. 

  رئیس جمهور چین: 

حل مساله »تایوان« مربوط به خود مردم »چین« است

 حل مناقشه »اوکراین« ظرف یک هفته امکان پذیر است  الکساندر لوکاشنکو:

دبیر جشنواره فیلم کوتاه تهران:

فشار به فیلمسازان برای انصراف از جشنواره زیاد است 

کوتــــاه

  »شی جینگ  پینگ«، رئیس جمهور 
چین در کنگره حزب کمونیست ضمن 

خارجی  دخالت های  محکوم کردن 
وعده داد که اتحاد مجدد تایوان و چین 
محقق خواهد شد. به گزارش فارس، 
رئیس جمهور چین در سخنرانی افتتاحیه 
کنگره حزب کمونیست درباره موضع 
دولت این کشور در قبال تایوان سخن 
گفت. وی همچنین از »ذهنیت جنگ 
سرد« در صحنه دیپلماسی بین المللی به 
شدت انتقاد کرد. به گزارش خبرگزاری 
این  در  چین  رئیس جمهور  فرانسه، 
سخنرانی به دفاع از عملکرد دولت در 
زمینه سایست داخلی و سیاست خارجی 
پرداخت. »شی« باردیگر موضع دولت 
چین در قبال تایوان را تکرار کرد و 
درباره جدایی طلبی و دخالت نیروهای 

خارجی در امور داخلی چین هشدار داد. 
رئیس جمهور چین خطاب به اعضای 
حزب کمونیست چین بیان داشت: »حل 
مساله تایوان مربوط به خود مردم چین 
است و باید تنها توسط مردم چین حل 
شود. ما با بیشترین صداقت و تلاش ها 
برای چشم انداز اتحاد مجدد مسالمت آمیز 
پایبند خواهیم بود؛ اما هرگز متعهد به 
کنارگذاشتن استفاده از زور نخواهیم بود 
و این گزینه را برای انجام تمام اقدامات 
لازم محفوظ می دانیم.« پکن، تایوان را 
بخشی از سرزمین چین می داند و همواره 
با هرگونه تماس بین نمایندگان تایوانی و 
مقامات غربی به ویژه مسئولان عالی رتبه 
سیاسی یا نظامی از کشورهایی که پکن 

با آنها روابط دیپلماتیک دارد، مخالف بوده 
و می گوید این سفرها، اصل چین واحد 
را نقض می کند و سیگنال های نادرستی 
به نیروهای جدایی طلب تایوان ارسال 
می کند. چندی قبل  »وانگ یی«، وزیر 
امورخارجه چین در دیدار با »آنتونی.

بلینکن«، وزیر امورخارجه آمریکا در 
ملل  سازمان  عمومی  مجمع  حاشیه 
در شهر نیویورک گفت: »حصول یک 
راه حل صلح آمیز )بر سر مساله تایوان( با 
جدایی طلبی و استقلال تایوان ناسازگار 
است؛ هرچه تلاش ها برای دستیابی به 
استقلال این جزیره کمتر مهار شوند، 
احتمال رسیدن به یک راه حل صلح آمیز 

برای موضوع تایوان کمتر می شود.«

 رئیس جمهور بلاروس گفت: راه حل برای درگیری در 
اوکراین می تواند ظرف یک هفته پیدا شود، این به آمریکا و 
انگلیس بستگی دارد. به گزارش فارس، »الکساندرلوکاشنکو« 
در مصاحبه با شبکه »ان بی سی« در حاشیه نشست کشورهای 
قزاقستان  پایتخت  آستانه  در  مشترک المنافع  مستقل 
اظهارکرد: راه حل برای درگیری در اوکراین می تواند در ظرف 
یک هفته پیدا شود. به نوشته خبرگزاری دولتی »دلتا«،  
رئیس جمهور بلاروس بیان داشت: همه چیز به آمریکا و 
انگلیس بستگی دارد. اگر فردا به این درک برسید که باید 

سر میز مذاکره بنشینیم و راه حلی بیابیم، باور کنید، در طول 
یک هفته راه حلی خواهیم یافت. از لوکاشنکو همچنین درباره 
ادعاهای اوکراین در خصوص گورهای جمعی و شکنجه سوال 
شد وی در پاسخ گفت: می دانید جنگ اطلاعاتی در جریان 
است. اوکراینی ها درباره گورجمعی، جنایاتی که طرف روس 
مرتکب شده، صحبت می کنند. طرف روس هم جنایات جمعی 
انجام شده توسط طرف اوکراینی را فاش می کند. اینها حملات 
اطلاعاتی معمول علیه یکدیگر است. جنگ در جریان است. در 
نتیجه این جنگ، در طول این جنگ هر چیزی ممکن است، از 

جمله چیزی که شما گفتید. او در ادامه با تاکید بر اینکه »اولین 
چیزی که اهمیت دارد متوقف کردن جنگ و یافتن راهی 
برای خروج از آن است نه صحبت درباره اینکه چقدر اوضاع بد 
است.«، افزود: مردم هر روز می میرند. بیایید جنگ را متوقف 
کنیم و به توافق برسیم. بعد بررسی خواهیم کرد چه کسی 
درست می گوید و چه کسی غلط. فکر می کنم فرمول عادی این 
باشد. لوکاشنکو در خصوص مذاکرات صلح هم باردیگر با تاکید 
بر در اولویت قرارداشتن توقف جنگ، گفت: روند مذاکرات 
آغاز شد، اما بعد متوقف شد. زلنسکی از مذاکرات منع شد، 
توسط چه کسی؟ او مستقل نیست. لوکاشنکو در این مصاحبه 
همچنین افزود: نه بلاروس نه روسیه نمی خواهند شدت تنش 
در وضعیت فعلی بیشتر شود، اما در واکنش به اقدامات غرب 

مجبور به دفاع از خودشان هستند.  

 »حکیم« در دیدار با »السودانی«: 
  جریان حکمت در دولت 

مشارکت نمی کند
 »سیدعمارحکیم« رهبر جریان حکمت ملی عراق با 
»محمدشیاع السودانی« نخست وزیر مامور تشکیل کابینه 
در بغداد دیدار و گفت وگو کرد. به گزارش مهر به نقل از 
رسانه های عراقی، »سیدعمارحکیم« در دیدار »محمد شیاع 
السودانی«، روند تشکیل دولت در مهلت قانونی را بررسی و 
بر اهمیت تشکیل دولت خدمات محور ملی توانمند در تحقق 
مطالبات ملت عراق تاکید کرد. در این دیدار »حکیم« بر 
اهمیت انتخاب وزرای شایسته ای که تخصص و پاکدستی و 
توانایی آنها در مدیریت ثابت شده باشد و بر ضرورت انتخاب 
تیم منسجم برای مدیریت مرحله آینده تاکید کرد. وی 
گفت: جریان حکمت ملی عراق در دولت مشارکت نخواهد 
کرد. رهبر جریان حکمت ملی عراق همچنین خواستار 
تعیین اولویت های خدماتی براساس نیازهای شهروندان و 
تاثیر آن بر معیشت آنان شد. حکیم افزود: در این دوره عراق 
باید در روابط با کشورهای منطقه و جهان سیاست درهای 
باز را انتخاب کند و در پی توازنی برآید که حقوق عراق و 
حاکمیت کشور را صیانت کند. رهبر جریان حکمت ملی 
عراق همچنین بر اهمیت تکمیل پروژه های دولت های سابق 
و استفاده از افزایش درآمدهای نفتی دولت برای سازندگی و 

تحقق توسعه پایدار تاکید کرد. 

 سودان:
توافق درمورد »سد النهضه« ممکن است

 رئیس شورای حاکمیت سودان در دیدار با نخست وزیر 
اتیوپی اعلام کرد: امکان دستیابی به توافق درمورد 
سدالنهضه وجود دارد. به گزارش ایسنا، به نقل از خبرگزاری 
آناتولی، عبدالفتاح البرهان، رئیس شورای حاکمیت سودان 
در دیدار با آبی احمد، نخست وزیر اتیوپی در حاشیه دهمین 
همایش تانا پیرامون صلح و امنیت آفریقا که در شهر بحردار 
این کشور برگزار شد، گفت: دستیابی به توافق درمورد 
سد النهضه ممکن است و مسائل حل نشده را می توان 
با گفت وگو حل کرد. وی اظهارکرد: خارطوم علاقه مند 
است روابط مستحکم خود را با همسایه اش اتیوپی حفظ 
کند. نخست وزیر اتیوپی هم روابط کشورش با سودان را 
ممتاز دانست و بیان داشت: پروژه سد النهضه فواید زیادی 
برای سودان خواهد داشت و به ضرر این کشور نخواهد بود. 
مذاکرات سه جانبه در مورد سد النهضه از یکسال پیش 
متوقف شده است. قاهره و خارطوم می خواهند قبل از 
آبگیری و استفاده از سد به یک توافق سه جانبه برسند تا از 
این طریق سهم آبی سالانه آنها از رود نیل تضمین شود، اما 
اتیوپی دستیابی به توافق را رد و اعلام می کند، این سد قاهره 
و خارطوم را متضرر نخواهد کرد. همچنین دو طرف در مورد 
مرزهای دو کشور تاکید کردند: باید تمامی مشکلات مرزی 
به صورت مسالمت آمیز از طریق کمیته های فنی متخصص 

حل شود.  

 سخنگوی ریاست  جمهوری روسیه گفت: ناتو عملا وارد 
درگیری اوکراین شده؛ با این حال عملیات ویژه تا پایان ادامه 
خواهد یافت. به گزارش فارس، »دیمیتری پسکوف« بیان 
داشت: ناتو عملا وارد درگیری اوکراین شده اما این به هیچ 
وجه اهداف فدراسیون روسیه را تحت تاثیر قرار نمی دهد و 
عملیات ویژه تا پایان ادامه خواهد یافت. سخنگوی کرملین 
در ادامه گفت: مداخله ناتو در درگیری اوکراین، وضعیت 
را پییچده می کند، اما پتانسیل روسیه به این کشور اجازه 
می دهد تا عملیات نظامی ویژه در اوکراین ادامه یابد. به 
گفته وی، حمایت این ائتلاف نظامی غربی از اوکراین، بسیج 
داخلی اقتصادی و غیره از سوی روسیه را ضروری می کند. 

او همچنین در اشاره به بحران انرژی در کشورهای غربی 
به خصوص اتحادیه اروپا و مشکلات ایجاد شده برای شهروندان 
اروپایی، در خصوص تلاش برای تعیین سقف قیمت برای 
انرژی روسیه هشدار داد و اظهارکرد: »عواقب تعیین سقف 
قیمت برای گاز روسیه در اتحادیه اروپا بهای دیگری است که 
شهروندان اروپایی پرداخت خواهند کرد.« دیمیتری پسکوف 
پیش تر هم اظهارات دبیرکل ناتو را نشان دهنده اذعان این 
ائتلاف غربی به مشارکت در جنگ اوکراین تعبیر کرد. 
استولتنبرگ گفته بود پیروزی روسیه در این جنگ »فقط 
یک شکست بزرگ برای اوکراینی ها نیست بلکه یک شکست 
و اتفاقی خطرناک برای همه ما خواهد بود.« کشورهای عضو 

ناتو به ویژه آمریکا، انگلیس و آلمان علاوه بر تامین تسلیحات 
اوکراینی ها، با فراهم کردن داده های اطلاعاتی به اوکراین در 
این بحران مداخله دارند. مسکو به این کشورها هشدار داده 
که کمک های آنها به اوکراین موجب طولانی تر شدن جنگ و 
تلفات بیشتر آن خواهد شد. استولتنبرگ در آستانه نشست 
وزرای دفاع ناتو در بروکسل با اشاره به حملات موشکی اخیر 
روسیه به مناطق مختلف در خاک اوکراین مدعی شده بود 
روسیه بزرگترین تنش را از زمان آغاز جنگ اوکراین ایجاد 
کرده است. وی اضافه کرد: حملات روسیه به زیرساخت های 
اوکراین جدی است و نشان می دهد که باید سامانه های دفاع 

هوایی بیشتری برای اوکراین ارسال شود.

 دیمیتری پسکوف:

مداخله »ناتو«، عملیات ما را متوقف نخواهد کرد 


